

臺北醫學大學生醫材料暨組織工程研究所  
學生逕修讀博士學位作業細則

Regulations for students studying PhD degree directly in GIBMTE

100.11.08 所務會議新訂通過  
100.11.21 院務會議新訂通過  
100.11.30 教務會議新訂通過  
101.03.12 所務會議修訂通過  
101.05.08 院務會議修正通過  
101.08.17 所務會議修正通過  
101.12.28 院務會議修正通過  
102.04.24 教務會議修正通過  
104.09.01 所務會議修訂通過

Passed and amended by the Institute Affairs Council on Sept. 1, 2015

104.10.12 院務會議修訂通過

Passed and amended by the College Affairs Council on Oct. 12, 2015

104.11.30 教務會議修正通過

Passed and amended by the Academic Affairs Council on Nov. 30, 2015

第一條 生醫材料暨組織工程研究所(以下簡稱本所)為使學業成績優良，並具有研究潛力之學生得逕修讀博士學位，依本校學生逕修讀博士學位作業要點，訂定本細則。

Article 1. In order to encourage outstanding master students to continue their studies in PhD degree program of this institute to achieve continuous learning and shorten the term of study, Graduate Institute of Biomedical Materials and Tissue Engineering (GIBMTE) established this provision in accordance with the regulations for studying PhD Programs of Taipei Medical University.

第二條 申請逕修讀博士學位學生應符合下列資格之一：

- 一、 本校修讀學士學位應屆畢業生，修讀期間歷年成績平均達80分以上，並具有研究經驗。
- 二、 醫學工程學院(以下簡稱本院)碩士班研究生修滿一年級必修課程，修業成績總平均達80分以上，且各科成績無不及格者；已有初步研究結果，並具博士論文架構之研究計畫者。

Article 2. Applicants should satisfy one of the following requirements:

1. New graduates in TMU, whose average of academic performance reaches 80 or above and have research experiences.
2. Master students in College of Biomedical Engineering have already studied and passed all mandatory courses in MS1 and average score reaches 80 or above, have preliminary research results and research plan for the structure of PhD dissertation.

第三條 申請逕修讀博士學位須檢附下列資料：

- 一、 逕修讀博士學位申請表。
- 二、 修業期間歷年成績單。
- 三、 副教授以上推薦函兩封 (碩士班研究生需含指導教授推薦函一封；應述明申請者研究潛力)。

四、 博士論文研究計畫。

五、 其他發表(中)之著作、論文或發明等。

Article 3. Required documents:

1. Application form
2. Transcripts
3. Two letters of recommendation by associated professors or above.  
(including one by advisor if applicant is graduate student, and should describe applicant's research potential)
4. Study plan for PhD dissertation.
5. Other publications or inventions

第四條 本所逕修讀博士學位名額，以當學年度教育部核定博士班招生名額百分之四十為限，但核定招生名額不足五名者，至多以二名為限。逕修博士學位名額，應於每年一月經所務及院務會議決議，提送教務處備查。

Article 4. The maximum number of students studying PhD degree directly in GIBMTE is limited to 40% of the number of PhD student recruit approved by the Ministry of Education in that academic year and no more than two if the approved recruit is less than five. The number of students studying PhD degree must be approved by institute and college council in January every year and submitted to the Office of Academic Affairs.

第五條 考試方式分為書面審查(40%)及面試(60%)，所長得聘任本所專任或合聘專任老師擔任書面審查及面試委員，並將成績彙整後提報所務會議討論通過錄取名單。

Article 5. Examination consists of document review (40%) and interview (60%). Director can indicate full-time or adjunctive faculties to be committee members and propose the admission list to institute council to approve it.

第六條 本所於學期開始上課前檢具所務會議紀錄、合格研究生名冊及相關文件，陳報院長、教務長及校長核定。

Article 6. GIBMTE must provide meeting minutes of institute council, admission student list and related documents to propose to Dean of college, Dean of academic affairs office, and President to get approval before class beginning in the semester.

第七條 核准逕修讀博士學位之學生，自轉入博士班起至少應修業滿二年，並符合本所「碩士班及博士班修業規定」，始得申請博士學位考試。

Article 7. Students who get approved to study PhD degree directly must study 2 years at least from transferring to PhD and meet "Studying Regulations in GIBMTE" before applying for the exam for PhD graduation.

第八條 其他未盡事宜，悉依教育部與本校相關規定辦理。

Article 8. Matters not mentioned herein should all be managed in accordance with relevant provisions of TMU and the Ministry of Education.

第九條 本細則經所務會議、院務會議及教務會議通過後公告施行；修正時，亦同。

Article 9. This provision was passed by the Institute Affairs Council and the College Affairs Council. This provision shall be implemented after being approved by the Academic Affairs Meeting, as shall subsequent amendments.